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Uddannelses- og Forskningsudvalget 

Folketinget 

Christiansborg 

1240 København K 

I brev af 28. august har udvalget efter ønske fra Katrine Robsøe (RV) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

Alm. del spørgsmål 209  

 

Vil ministeren redegøre for, om der er empirisk eller evidensbaseret dokumenta-

tion for, at det nuværende omfang af 2-årige kandidatuddannelsespladser er for 

højt ud fra aftagernes og samfundsøkonomiens perspektiv? 

Svar 

 

Et bredt flertal i Folketinget blev før sommerferien enige om en reform, der skal 

skabe mere fleksible universitetsuddannelser af høj kvalitet, og som skal knytte 

uddannelserne tættere til den omverden, de studerende skal ud og arbejde i. Med 

aftalen skal der skabes et uddannelsessystem, der i højere grad møder arbejds-

markedets og samfundets behov.  

 

Der findes ikke evidensbaseret dokumentation for, at det nuværende omfang af 2-

årige kandidatuddannelsespladser er for højt ud fra aftagernes og samfundsøko-

nomiens perspektiv, men det betyder ikke, at det ikke er relevant at reformere og 

fremtidssikre universitetsuddannelserne. Det betyder alene, at en reform som 

denne, ikke har været gennemført før. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Christina Egelund 

25. september 2023 
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